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Dvanácté Banjo – bez profesionálů a skvělé! 
 
 Pořadatelé se letos pokusili 
„postavit“ Bystřické banjo na 
výběru velmi dobrých českých 
kapel, které se muzikou přímo 
neživí, ale o to víc ji hrají srdcem. 
Záměr jim do puntíku vyšel – snad 
nikdo z přítomných nepostrádal 
folkové (a další) superhvězdy, 
vyžadující za svá efekty 
vyšperkovaná studená vystoupení 
stále nekřesťanské desetitisíce, a to 
i v tomto čase, krize-nekrize. 
 Stylového úvodu tramp-
country přehlídky jako předkapela 
se opět velmi dobře ujala místní skupina MS Band, z jejíž pokroků musí mít všichni 
bystřičáci opravdovou radost. Bohužel v době jejich vystoupení byl zacvičován nový, 
náhradní CD operatér v nahrávání audiozáznamu, takže z jejich nadějného vystoupení se nic 
nezachovalo. A pokud máme vyjmenovat všechny dílčí nezdary hned v úvodu, pak k nim 
bohužel patřila i hymna přehlídky Zrádný banjo, které Ondra posadil nepochopitelně do 
nezpívatelné stupnice – to však bylo snad vše z toho méně zdařilého, co nás letos na 
Bystřickém  banju potkalo. 
 Protože vše dál byla naprostá paráda. 

 Tři stovky diváků zaplnily omaskovaný sál již 
nedlouho po třetí hodině, takže si nejen s chutí 
zazpívaly známé fláky v podání již zmíněného 
bystřického MS Bandu, ale krásně se naladily na 
následně předkládané hlavní přehlídkové hudební 
menu. 
 Na rozdíl od jarního Regi tentokrát uničovský 
Hubertus tolik neoslnil - asi proto, že bubny a 
zejména elektronické klávesy nejsou vítanými nástroji 
na tram-country přehlídce, v Bystřici zejména. Přesto 
si dovolím tvrdit, že například Ondrova Dáma je 
skladba excelentní, která musela všechny přítomné 
zaujmout. 
 To nová sestava trampské formace Falešná 
karta si rázem získala přízeň všech přítomných a 
moderátorka Tornádo se později na sejšnu dala slyšet, 
že Mildovi trempíci patří dnes v republice mezi 

mailto:kos.jar@volny.cz


opravdu trampskými kapelami k absolutní špičce, což ji jistě všichni podepíšeme. A 
čundrácká část publika vzdychala blahem od první, do poslední skvěle zazpívané písničky. 
 Po přestávce jsme otevřeli jinou bečku – klasický bluegrass. Původně avizované 
bluegrassmany z Určic zde plnohodnotně zastoupil opavský BG Comeback a milovníci 
tohoto žánru si tutově přišli na své. Kluci (páni) a holky (dámy) z této stylově ohozené kapely 
si na nic nehráli a servírovali bluegrass toho nejsympatičtějšího klasického provedení. 
 A pak jsme krásně hrábli do historie – zvlášť my dříve narození jsme poposedávali 
nadšením nad úžasně provedenými vykopávkami sedmdesátých a osmdesátých let v podání 
dua Old Boys Poutníků, posíleného na trio sympatickou fidlekočkou Pavlínkou. Dovolím si 
tvrdit, že v mnoha směrech překonali ve své kategorii i legendárního Kapitána Kida 
z loňského ročníku Banja. 

 Po nich nastoupila pro mne (a jistě i mnohé z vás) velká 
neznámá – krušnohorští Stráníci. Jejich léty dobře vyzpívané 
manželské duo notně posílilo trio ze skupiny Marien, které jejich 
opravdový kumšt výrazně obohatilo. A protože Stranďa má zřejmě 
cit pro repertoár a vybral si na jejich bystřickou produkci opravdu 
krásné skladby, bylo to radost poslouchat.  
 Po další přestávce se na nás vyvalila hudební smršť Kelt 
Grass Bandu, připomínající Niagarské vodopády, spoutané Dagym 
do skalní soutěsky. Osmičlenné, asi dvacetinástrojové hudebně-
pěvecké těleso prověřilo zbytky pevnosti našeho chatrného 
kulturáčku měrou nebývalou a nenechalo nikoho na pochybách, kdo 
se tu vlastně uchází o letošní Cenu diváků. 
 Z nezáviděníhodné situace po této bouři se velice bravurně 

vysekali následní borci, vystupující u nás již podruhé – severočeští Bob a Bobci. Tři kantorky 
a jejich protějškové si rychle zjednali pozornost publika, a to zcela zaslouženě, protože jejich 
rozmanitý repertoár vlastní tvorby je obdivuhodný a bystřičáci to náležitě ocenili nejen 
uznalým potleskem, ale i vysokým počtem bodů v divácké anketě. 
 Bystřická super premiéra 
východočeské skupiny Marien byla 
skutečným vyvrcholením naší 
přehlídky. Jejich frontmen Víťa 
Troníček je muzikant a textař 
hvězdného kalibru, který mezi 
současníky naší neprofesionální 
provedience asi nemá obdoby. Jejich 
zasloužený úspěch je o to větší, že 
většina z nás jeho skladby slyšela 
poprve a člověku bylo hned jasné, že 
ty tři Porty a Krtečka ze Zahrady 
nezískali jen tak… 
 Takže budiž konstatováno, že jsme během toho pozdního sobotního odpoledne a 
následného večera slyšeli od devíti kapel vodopád téměř osmi desítek krásných písní, 
předvedly se nám mnohé, zde ještě neslyšené skupiny a hudebních zážitků bylo vskutku 
„něurekom“.  Navíc jsme po několika létech dali opět možnost divákům vyjádřit se 
k vystupujícím formou ankety, která vystavila následný účet: Třetí místo získala premiérující 
východočeská kapela Marien ( 117 hlasů), druzí byli představitelé klasické trampské muziky 
Falešná karta (156 hlasů) a Cenu diváků získal (na „velkém“ Banju poprve) Dagyho oktet 
Kelt Grass Band (169 hlasů). 



 Přehlídka však víc jako pro polovinu 
diváků ani zdaleka nekončila. Její časový průběh 
byl nastaven tak, aby již krátce po desáté večer ve 
zpívání pokračovali uprostřed sálu všichni, kdož si 
chtěli ty nejpěknější, známé písně zazpívat. Za své 
si to vzala právě Falešná karta, posílená Bobky, 
Stranďou,  Kelťáky a dalšími diváky, kteří z pod 
stolů vytáhli svoje kytary a přidali se k tradičnímu 
sejšnu – potlachu Bystřického banja. Kamarádi, to 
jsou nejkrásnější chvíle nejen vaše, ale především 
moje, protože proto ta Banja v Bystřici pořádáme. 

Kolikrát za rok si můžete zazpívat s takovými skvělými muzikanty? A Milda se svými 
hombres nám nedali vydechnout… 
 Nyní už zbývá po kapelách jen pochválit ostatní, kteří se na úspěchu letošního Banja 
podíleli: 

• Frantovi Petříkovi nejen za perfektní zvuk, ale i za možnost tuto přehlídku krásy 
uchovat  - každý rok nám bez úhrady umožní pro nekomerční užití vše akusticky 
zaznamenat a zaarchivovat… 

• Blance Tornádu Prudilové a Michalu Hrochovi Odložilíkovi za excelentní 
profesionální moderátorský výkon za zcela neprofesionální odměnu: co vám se letos 
podařilo, to nemělo chybu…. 

• Kamarádům Petrovi Jahodovi, Jirkovi 
Neužilovi, šerifovi Akymu, Zbynďovi 
Skopalíkovi, Drahošovi Vašíčkovi a 
Cyrdovi Krčovi za nemalé finanční 
prostředky, kterými již léta naši přehlídku 
podporují. Diváci, sledujete jak se na stěně 
sálu množí počty názvů kapel, které u nás 
vystupovaly – toť Dvorana slávy BB, ale 
kousek vedle každoročně ubývají vizitky 
těch, kteří Banjo sponzorují a Monolit 
díků se nám očividně mění v Zeď nářků? 
Nenajde se někdo další, kdo Banjo 
v dalších létech opět podpoří? 

• Díky za podporu představitelům města Markovi Pazderovi a Ivo Amigo Slavotínkovi, 
ale především pochopení a úsilí celého Kulturního střediska v čele s neúnavnou 
ředitelkou Jarkou Možíšovou (Jari, kolik jsi těch řízků 
z přízemí do patra letos vynesla?). Každoročně 
s pořadateli spolupracují kluci Toma Hradila 
z bystřického divadla a ruku přiloží i řada členů našeho 
bílokamenického Autoveloklubu (Klimešovi, 
škvarkové sádlo bylo opět perfektní!!!). 

• Díky naší fotografce Hance Novákové. Přátelé, to 
vůbec nevíte, co se skrývá v té subtilní dívence, která 
s mrštností kamzíka se svým velkým dělem nenápadně 
poskakovala kolem vystupujících kapel. Až se podíváte 
na její web (http://www.nohanka.estranky.cz/clanky/o-
me___.html ), tak vám spadne čelist jako mě při 
zjištění, kolik evropských pohoří už se svým 
mnohakilovým nádobíčkem prolezla a co už vše ve 
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svých třiadvaceti létech dokázala nafotit – Hani, jsi zlatá a díky moc! Malou ukázku 
jejich fotek vidíte i v tomto Umíčku… 

• …a díky kapele Marien za poslední skladbu přehlídky, zpívanou s celým sálem bez 
ozvučení na forbíně – takový chorál písně Zelený pláně v Bystřici ještě nezněl! 

 
Nakonec bych rád pochválil bystřické publikum. 

Kamarádi, to fakt nejsou komerční kecy, které vystupující zpravidla mažou jako med 
na jazyk pořadatelům. Nesmírně si vážíme těch stovek kamarádů, pro které je datum 
bystřických přehlídek svaté a jako ti dobří holubi se pravidelně vracíte do naší stařičké arény. 
A nejen to. Vy muzice našich kapel rozumíte, vy jim nasloucháte, vy je odměňujete krásným 
potleskem i hvizdem za každé hezké sólo, vaše „Umíííí“ po každé skladbě je tou největší 
odměnou pro všechny vystupující. Vy z přehlídky neodcházíte dřív, dokud poslední skupina 
neodzpívá, náš sál je stále stejně naplněn až do úplného ukončení přehlídky, kdy je problém 
uvolnit místo pro popřehlídkový session, protože na něm zůstávají dvě třetiny diváků!!! A co 
je úžasné: mezi těmi fandy je snad víc jak polovina mladých, které naše muzika evidentně 
baví. Kamarádi, co víc si zákonitě stárnoucí Jerry může přát? Snad jen ty zapálené nástupce, 
které trpělivě vyhlíží a kteří tu káru již brzy potáhnou rádi dál… 
 

 
  

Pro vás, kamarádi, mám dobrou zprávu: zatrhněte si ve svých kalendářích datum 
12.března 2011, kdy bude pořádána další bystřická přehlídka a to již devátý ročník 
bystřického REGI BANJA! 
 
Všechny Přátele písní táborových ohňů a fandy bystřických přehlídek Banjo a Regi zdraví 
 

Jerry 
FOTO:  Hanka Nováková 


